
Obradowała Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Środowiska | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Obradowała Komisja Rolnictwa,
Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska | 1

21 lutego 2019

Obradowała Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i
Ochrony Środowiska

Na temat stanu zakwaszenia gleb i powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i
konopi włóknistej na terenie województwa świętokrzyskiego rozmawiali radni
Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa
Świętokrzyskiego. W obradach uczestniczył członek Zarządu Województwa Marek
Jońca.

Członkowie Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowisk Sejmiku
Województwa Świętokrzyskiego, która obradowała pod przewodnictwem Artura
Konarskiego pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie określenia ogólnej
powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku niskomorfinowego i konopi włóknistych oraz
rejonizacji tych upraw w 2019 w województwie świętokrzyskim.
–  Na rok 2019 plan uprawy maku niskomorfinowego zgłoszono w 30 gminach na łącznym
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areale 513 ha. W porównaniu z rokiem ubiegłym, kiedy to powierzchnia zaplanowana pod
uprawę maku niskomorfinowego wynosiła 175 ha, wyraźnie widać duży wzrost
zainteresowania tą produkcją, zarówno ze strony podmiotów skupujących jak i samych
rolników hektarów. Natomiast uprawę konopi włóknistych w 2019 roku planuje się w 39
gminach województwa świętokrzyskiego na łącznym areale 907,5 ha. Uprawiane konopie
włókniste przeznaczone zostaną do przerobu nasion i słomy konopi włóknistych na potrzeby
przemysłu włókienniczego, chemicznego, celulozowo-papierniczego, spożywczego,
kosmetycznego, farmaceutycznego, materiałów budowlanych, a także na materiał siewny –
poinformował Sławomir Neugebauer, dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów
Wiejskich i Środowiska Urzędu Marszałkowskiego.

Radni Komisji zapoznali się także ze stanem zakwaszenia gleb na ternie województwa
świętokrzyskiego wraz z analizą możliwości dofinansowania ich wapnowania, które
szczegółowo przedstawiła Katarzyna Sowa-Cichecka, dyrektor Okręgowej Stacji
Chemiczno – Rolniczej w Kielcach. – Problem zakwaszenia gleb w województwie był od
zawsze. Aktualne badania potwierdziły, że sytuacja jest dość poważna. Od kilku lat
obserwujemy wzrost zakwaszenia gleb w województwie świętokrzyskim. Co powoduje
zagrożenie dla naszych upraw i niebezpieczeństwo dla zdrowia i życia ludzi.
Członkowie Komisji rozmawiali także o analizie gleb i możliwościach dofinansowania ich
wapniowania.
– Wspieramy rolnictwo, ale środki przeznaczone są głównie na infrastrukturę drogową czy
wodno-kanalizacyjną. Natomiast na badania analizy gleby oraz na wsparcie czy zakup
nawozów wapniowych tych środków brak. Samorządy powinny starać się wygenerować
środki na ten obszar rolnictwa. Ważna jest także edukacja – mówił Marek Jońca członek
Zarządu Województwa.

Radni wysłuchali także informacji na temat działalności Zespołu Świętokrzyskich i
Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych w 2018 roku oraz zakończenia realizacji projektu
LIFE+ „Ochrona cennych siedlisk przyrodniczych na Ponidziu”.
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